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1. Opening, vaststellen agenda 

 

De voorzitter opent de vergadering om 9.00 uur en heet allen welkom. Het is de eerste 

vergadering die hij als dijkgraaf voorzit. 
 

De agenda 

De heer Hombergen wil opmerkingen plaatsen bij de agendapunten 5.04 en 5.05. 
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De heer Kuijvenhoven wil opmerkingen plaatsen bij agendapunten H.02 en 5.01. 

De heer Fekkes wil een opmerking plaatsen bij agendapunt H.02. 

Mevrouw Eekhout wil een opmerking maken over agendapunt H.07 en eventueel reageren 

naar aanleiding van een discussie over de andere stukken. 

De heer Van den Berg wil opmerkingen maken bij de agendapunten H.02, H.06 en 5.01. 

De heer Nanninga wil opmerkingen plaatsen bij de agendapunten H.02, H.07 en 5.05. 

De heer Lont wil opmerkingen plaatsen bij de agendapunten H.06, H.07 en 5.01. 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

2. Vaststellen notulen van de vergadering van 24 april 2018, inclusief 

toezeggingenlijst 

 

De notulen worden ongewijzigd vastgesteld. 

 

Toezeggingenlijst 

Nummer 13: De informatieve bijeenkomst in verband met de reactie op het advies van de 

Commissie aanpassing waterschapsbelastingen (CAB) is gepland voor de tweede helft van 

augustus. 

Mevrouw Eekhout vraagt het concept zo snel mogelijk te ontvangen, zodat hierover nog 

vragen gesteld kunnen worden. 

De heer Van den Berg vraagt naar de planning na publicatie van het rapport. 

Hoogheemraad Smits antwoordt dat op 18 juni de portefeuillehouders zijn geïnformeerd over 

het standpunt van het Uniebestuur. Op 15 juli zal het college een standpunt bepalen. Zodra 

de aanpassingen zijn verwerkt, zal het concept worden toegestuurd. De besluitvorming zal in 

september plaatsvinden, waarna in oktober de ledenraad van de Unie een standpunt kan 

innemen. Een commissievergadering zal in deze periode gehouden worden. 

Reminders: 

Nummer 2: Het antwoord op de vraag van de heer Hombergen over het energiegebruik in 

S.C.H.O.O.N. is gegeven, maar zal alsnog worden toegestuurd. 

 

De toezeggingenlijst wordt vastgesteld. 

 

3.  Mededelingen 

 

a. Terugkoppeling gemeenschappelijke regelingen 

 

Hoogheemraad Smits heeft een bijeenkomst bijgewoond van Aquon. Het gaat goed met 

Aquon, de omzetten zijn hoger dan geprognosticeerd. De bijeenkomst was mede bedoeld om 

kennis te maken met de nieuwe voorzitter van Aquon, mevrouw I. de Bondt, de dijkgraaf van 

Hollandse Delta. 

 

 

b. Terugkoppeling Unie Commissie 

 

4. B. Bespreekstukken 

 

01.  Kadernota 2019 

De Kadernota is op 23 april besproken waarna tekstwijzigingen zijn aangebracht. Op 15 mei is 

de nota besproken in het dagelijks bestuur en gewijzigd vastgesteld. 

 

Eerste termijn 

 

Mevrouw Eekhout zegt dat er momenteel vier momenten zijn in de planning- en control-

cyclus waarop de financiën en de voortgang van het beleid worden besproken met de VV. De 

jaarrekening en de begroting bieden veel informatie en het gevaar ligt op de loer dat de 

Kadernota als voortgangsrapportage wordt gebruikt. De VVD stelt voor in de volgende 

coalitieperiode het aantal besprekingen te beperken. De financiële kaders kunnen worden 

besproken binnen de Kadernota en als er zich beleidsintensiveringen of extensiveringen 
voordoen, kan dit worden aangegeven. Het einde van deze beleidscyclus is aangebroken en 

het coalitieakkoord ligt op schema. 
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De heer Nanninga geeft een compliment over de Kadernota. Wat spreker betwijfelt of de cao-

indexering of informatiebeveiliging exogene ontwikkelingen zijn. 

Mevrouw Eekhout merkt op dat de cao niet in het openbaar zou worden besproken. 

De voorzitter zegt dat er is afgesproken om geen financiële details over de cao te bespreken. 

De heer Nanninga is van mening dat een cao-indexering niet onder een exogene ontwikkeling 

valt, omdat dit continu plaatsvindt. Andere waterschappen reserveren een substantieel 

bedrag voor de cao en dit onderwerp moet meegenomen worden tijdens de 

begrotingsbesprekingen. Dit geldt ook voor het onderwerp informatiebeveiliging. 

De ontwikkeling met de afvalstoffenheffing is afkomstig uit het regeerakkoord en kan wel 

aangemerkt worden als een exogene ontwikkeling. Voor het weghalen van vervuild slib is een 

substantieel bedrag gereserveerd. In het kader van een circulaire economie zou vervuild slib 

in gas kunnen worden omgezet en het substantiële bedrag kan dan wellicht in de toekomst 

worden afgebouwd. 

Het onderwerp Omgevingswet zou concreter ingevuld kunnen worden. 

In het programma Innovatie ontbreekt het begrip besparen naast het inzetten op duurzame 

ontwikkelingen en energie. 

Waterbewustzijn zou kunnen worden opgehangen aan klimaatadaptatie. Met waterbewustzijn 

is geen voortgang geboekt terwijl het een belangrijk onderwerp is. 

 

De heer Schouffoer geeft eveneens een compliment over de Kadernota, omdat dit een goed 

beeld geeft van wat de status is van het coalitieakkoord. Spreker heeft wel enkele 

kanttekeningen. 

In de Kadernota worden enkele tegenvallers gemeld, maar een visie op de wijze waarop de 

doelen het komende jaar gehaald kunnen worden, wordt gemist. Het is daardoor onduidelijk 

wat de komende periode nog nodig is om de gestelde doelen te realiseren. Er zijn veel 

‘Delflandteksten’ gebezigd, zoals onderzoeken en evaluaties, maar op welke wijze vindt de 

uitvoering werkelijk plaats? 

Conform het amendement van de heer Van Kretschmar zouden de zuiveringslasten gelijk 

gehouden worden. Dit kan betekenen dat er te weinig geld wordt opgehaald om taken uit te 

voeren. In de Kadernota staat dat de financiële surplus/tekorten toegevoegd zouden worden 

aan de reserve of eraan worden onttrokken. Het aantal inwoners en huishoudens neemt 

echter toe, waardoor er meer inkomsten zullen zijn. Dit zou kunnen leiden tot tariefverlaging. 

 

Mevrouw Dijkshoorn geeft complimenten over de Kadernota en onderschrijft de financiële 

uitgangspunten, waaronder het handhaven van hetzelfde zuiveringstarief. Zij vraagt naar de 

mogelijkheden om het tarief te kunnen verlagen. De cao-onderhandelingen bestrijken een 

lange periode en spreekster vraagt naar de gevolgen hiervan. Tevens is het de vraag of de 

gestelde doelen kunnen worden behaald met het beschikbare investeringsvolume per 

programma. Tot slot vraagt spreekster om een toelichting over wat de effecten zijn van het 

bulkkrediet in het kader van de vervangingsinvestering, voorziening groot onderhoud en 

afvalwaterzuiveringen. 

 

De heer Van den Berg is positief over de Kadernota en ziet eveneens dat de nota een 

voortzetting is van bestaand beleid. Een aantal tegenvallers wordt gepresenteerd, veroorzaakt 

door exogene factoren. Uitgangspunt is dat als er een overschrijding is in een programma, dit 

binnen het programma moet worden opgelost. Spreker wil graag een bevestiging horen dat er 

geen bezuinigingen nodig zijn. 

Spreker wil de stand van zaken weten met betrekking tot het implementeren van het 

programma assetmanagement en heeft ook een vraag over wat de herijking inhoudt op blz. 

12. 

Met betrekking tot de strategische personeelsplanning wil spreker een toelichting horen in 

hoeverre de vergrijzing van het personeelsbestand een probleem is. 

In hoeverre staat de vervangingsinvestering van 12 miljoen euro in verhouding tot het 

uitgangspunt om een restrictief beleid te voeren met betrekking tot het activeren van kosten? 

 

De heer Fekkes is van mening dat de Kadernota een weergave is van vastgesteld beleid dat in 

gang is gezet. Het is hem niet duidelijk waarom er een splitsing wordt gemaakt tussen 
informatie en vertrouwelijke informatie met betrekking tot de cao-onderhandelingen. Er zijn 

van zijn kant verder geen vragen. 
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De heer Simon hecht er waarde aan om over de toekomst na te denken. Hij vindt het daarom 

positief dat er in de Kadernota aandacht is besteed aan de circulariteit en geeft een 

compliment voor dit leesbare document. Gezien de opmerkingen van vorige sprekers is 

duidelijk dat er discussie is over hoe de beleidsstukken behandeld moeten worden. 

Het onderwerp waterbewustheid is in de Kadernota te beperkt belicht. Het voorbeeld van 

Madurodam als waterrijk is goed gekozen. Wellicht kan de jeugddijkgraaf zich buigen over 

een andere naamgeving. 

Uit tabel 4.3 kon spreker niet opmaken waarom er lagere WOZ-kosten zijn. 

 

De heer Lont bevestigt eveneens dat uit de Kadernota blijkt dat het beleid wordt voorgezet. 

Er wordt een tariefstijging van 1,5% op de watersysteemheffing toegepast die aan de 

reserves wordt toegevoegd. Dit kan de opmaat worden om het tarief te verlagen. 

Een groot deel van de exogene ontwikkelingen waren te voorzien en hadden in de begroting 

opgenomen kunnen worden. Deze zouden standaard opgenomen kunnen worden in de cyclus. 

Ter bestrijding van cybercriminaliteit is het belangrijk om samen te werken op ICT-gebied en 

hiermee kan alvast gestart worden. De ChristenUnie-SGP maakt zich er wel zorgen over dat 

het waterbelang dan onderdeel is van een groter geheel en het onderspit kan delven. Tot 

2040 wordt een hoge druk op huizenbouw verwacht. Delfland moet ervoor waken om 

voldoende ruimte voor water in het gebied te creëren, gezien de klimaatveranderingen. 

Delfland heeft de ambitie om energieneutraal te zijn, maar spreker vraagt of er naast zonne-

en windenergie nog alternatieve bronnen worden toegevoegd, zoals een energiefabriek. 

Onder risico’s en beheersmaatregelen wordt vermeld dat nader onderzoek nodig is vanwege 

het feit dat klimaatveranderingen niet worden bijgehouden. Spreker vraagt om toelichting. 

 

De heer Kuijvenhoven noemt de Kadernota beleidsarm, omdat er niet veel nieuws wordt 

vermeld. De onderwerpen vallen wel binnen het coalitieakkoord. Het is een compact 

document geworden waarin veel zaken geordend worden genoemd. Het CDA ondersteunt het 

verzoek van de VVD om deze onderwerpen minder dan vier keer per jaar te bespreken. 

Het is belangrijk dat in de Kadernota de realiteitswaarde van de begroting expliciet wordt 

genoemd. Is het substantiële bedrag voor de afvalstoffenheffing in de meerjarenbegroting 

opgenomen?  

Bij interruptie merkt de heer Fekkes op dat het CDA de regeringspartij is en dat het antwoord 

per briefje gemakkelijk kan worden opgevraagd bij de fractie van het CDA. 

De heer Kuijvenhoven zegt dat in het kader van de Omgevingswet de ingeslagen weg moet 

worden vervolgd en dat de pilots moeten worden doorgezet om de samenwerking te 

bevorderen. Het is wellicht wenselijk om een stappenplan op te stellen om de voortgang te 

kunnen bewaken. 

Het waterbewustzijn moet worden vergroot bij degenen die betalen. De uitrol van het 

communicatietraject is echter in de uitwerking te onduidelijk. 

Het risicomanagement is uitgebreid aan de orde gesteld waarin ook de zwaarte van de risico’s 

wordt aangegeven. Spreker vraagt om het in kaart brengen van de effecten van de 

beheersmaatregelen. 

Ten aanzien van de voorziening groot onderhoud vraagt spreker een toelichting op de 

vervangingsinvestering, omdat er mogelijk sprake kan zijn van achterstalligheid. 

 

De heer Hombergen zegt dat de Kadernota inderdaad een voortzetting is van het huidige 

beleid en geeft eveneens complimenten voor dit helder geschreven document. Er is echter 

behoefte aan nieuwe beleidsverkenningen. Vanwege klimaatverandering met als gevolg 

zwaardere regenbuien moeten scenario’s ontwikkeld worden. Ditzelfde geldt ook voor 

bodemdaling. Er moeten alternatieven worden onderzocht om op een andere manier met 

afvalstoffen om te gaan. Spreker spreekt zijn grote zorg uit of de normen betreffende de 

waterkwaliteit wel behaald kunnen worden voor 2027.  

Bij interruptie zegt mevrouw Eekhout dat in de avond een andere commissie zich hierover zal 

buigen. Gezien de hoeveelheid onderwerpen is het verstandig om zich tot de 

hoofdonderwerpen te beperken. 

De heer Hombergen is van mening dat scenario-ontwikkeling met beleid te maken heeft. 

De voorzitter zegt dat hij verzuimd heeft de leeswijzer te memoreren waarin ieder wordt 
verzocht zich te beperken tot de onderwerpen die geagendeerd staan. Door meerdere leden 

zijn onderwerpen aangekaart die op een ander moment verder uitgewerkt zullen worden. 
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De heer Hombergen merkt op dat de verkiezingen alleen genoemd zijn in de Kadernota. Er 

moet aan worden toegevoegd op welke wijze de publiciteitscampagne wordt gevoerd. 

Spreker vraagt op welke wijze het college de awareness van de inwoners voor water wil 

verhogen en of hiervoor een plan van aanpak voor de toekomst zal worden opgesteld. 

 

De heer Van Kasteren complimenteert het college eveneens met de leesbaarheid en de opzet 

van de Kadernota. Er kan geconcludeerd worden dat de meeste doelen van het 

coalitieakkoord eind van dit jaar behaald zullen worden. Naar aanleiding van pagina 5 vraagt 

spreker een toelichting op de stand van zaken met betrekking tot de post materiële activa, die 

op advies van de accountant meegenomen zou worden in de balansverkorting en waaraan 

gevolg zou worden gegeven door de portefeuillehouder. Spreker bedankt voor de schriftelijke 

antwoorden op de vragen die hierover gesteld zijn in de vorige commissievergadering. 

De cao-onderhandelingen tussen de Unie van Waterschappen en de vakbonden zijn 

vastgelopen. Spreker vraagt de dijkgraaf naar zijn visie op de wijze waarop de impasse kan 

worden doorbroken. 

Ieder onderschrijft dat er prioriteit moet worden gegeven aan de arbo-veiligheid voor zowel 

het eigen als het externe personeel. Hoe valt te verklaren dat het veiligheidsbewustzijn nog 

niet is geregeld tijdens de renovatie van de kantoren bij Vlaardingen? Wordt de arbo-

veiligheid bij andere projecten van Delfland wel gewaarborgd? 

Het groot onderhoud van afvalwater is nu niet meegenomen in de Kadernota. Het is de vraag 

of deze post in de begroting moet worden opgenomen als investeringskosten of als 

exploitatiekosten. Dienen er nog wijzigingen aangebracht te worden om de begroting te 

kunnen vaststellen en kunnen deze aanpassingen tot vertraging leiden van dit groot 

onderhoud? 

 

Mevrouw Hilders merkt op dat de Kadernota tot nu toe de basis vormde voor de begroting en 

dat daarom een aantal onderwerpen tijdens de begrotingsbespreking niet meer besproken 

konden worden. De scenario-ontwikkelingen zouden dan ook op dit moment moeten worden 

ontwikkeld in overleg met de rekeningcommissie. 

In de Kadernota wordt als innovatieve oplossing 3Di Waterbeheer genoemd, maar dit is zes 

jaar geleden al gestart. Naar haar mening zou 3Di toegepast kunnen worden op scholen om 

kinderen te laten zien wat er kan gebeuren bij overstromingen. Het vergroten van bewustzijn 

mag wel iets kosten en er is behoefte aan nieuwe innovatieve oplossingen. Eerder heeft 

spreekster rioolgas uit afvalwater als mogelijkheid geopperd, waar het innovatieplatform 

aandacht aan heeft gegeven, maar hier heeft zij niets meer van vernomen. Dit zou ingezet 

kunnen worden als substantiële bezuiniging op het gebruik van energie voor de 

zuiveringsinstallaties. Innovatieve oplossingen moeten een hogere prioriteit krijgen, omdat er 

grote investeringen worden overwogen in de zuiveringsinstallaties. Het moet eerst helder 

worden welke technologieën het beste toegepast kunnen worden voordat deze investeringen 

worden uitgevoerd. 

In het kader van de Omgevingswet is het artikel ‘Herstel weeffout burgerparticipatie in de 

Omgevingswet’ gepubliceerd door de Hans van Mierlostichting. De uitvoering en concrete 

vormgeving van de Omgevingswet wordt door het Rijk overgelaten aan de gemeenten en 

waterschappen. De uitvoerders dienen zich echter te houden aan internationale verdragen 

over participatie zoals het Aarhusverdrag over milieu-informatie en leefomgeving. Naast de 

effectrapportage is het van belang om ook een social impact-rapportage te leveren. Er moet 

in kaart worden gebracht wat de eisen zijn van het Aarhusverdrag, waaronder het tijdig 

informeren van alle inwoners en er moet worden bevorderd dat inwoners meedenken over 

alternatieven. Op deze wijze kan er een gemotiveerde afweging plaatsvinden en inwoners 

moeten de mogelijkheid hebben tot een juridische procedure. Een inspraakverordening moet 

hieraan voldoen en spreekster vraagt of het college dit kan faciliteren. 

Grondstoffen kunnen worden teruggewonnen uit afvalwater en spreekster dringt erop aan om 

hiervoor business cases te ontwikkelen. Het produceren van groengas uit afvalwater is een 

reële kans. Spreekster overweegt om hierover een initiatiefvoorstel in te dienen. 

Het ziekteverzuim is hoger dan bij andere waterschappen en gezien het landelijk gemiddelde. 

Er zijn meldingen bij vertrouwenspersonen over bestuurders en spreekster vraagt een 

toelichting. 

Op pagina 21 in de tabel risico’s en beheersmaatregelen staat de zin: ‘invloed aanwenden om 
de aanpassing op waterbelasting voorkomen’. Hierop is een toelichting nodig, evenals op 

risico nummer 14 in de tabel op de wijze waarop de natuurvriendelijke oevers kunnen worden 
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beschermd. Het is immers nog steeds niet helder wat de effectiviteit is van ecologische 

oevers. 

 

 

 

Beantwoording 

 

Hoogheemraad Smits bedankt voor de complimenten voor de Kadernota. De Kadernota, de 

jaarrekening en de begroting zijn verplicht om ieder jaar op te stellen. Om de ontwikkelingen 

op financieel gebied weer te geven, wordt daarnaast een bestuursrapportage opgesteld. In 

deze collegeperiode zal de cyclus gehandhaafd blijven, maar spreker is er voorstander van om 

de omvang van de rapportages te beperken ondanks dat de informatiestroom is toegenomen 

op verzoek van de leden van de VV. 

 

Hoogheemraad Smits reageert op de opmerking van mevrouw Eekhout en zegt dat het 

college beleidsvoornemens heeft uitgevoerd, dat de tarieven zijn gematigd en zelfs gedaald 

en dat schulden worden afgelost, waardoor er ruimte voor opvolgers is gemaakt om 

beleidsaccenten te veranderen en andere investeringen te doen. 

Bij interruptie zegt de heer Hombergen dat er nieuw beleid moet worden voorbereid, 

waaronder scenario-ontwikkelingen. Een voorzet hiervoor door dit college wordt gemist. 

Hoogheemraad Smits antwoordt dat hierop na de zomerperiode wordt teruggekomen wanneer 

het nieuwe fiscale systeem wordt besproken. 

Bij interruptie zegt mevrouw Eekhout dat haar opmerking niet alleen het beperken van het 

volume van de documenten betreft, maar ook de frequentie van de besprekingen. In veel 

gemeenten wordt de jaarrekening tezamen met de voorjaarsnota of kadernota behandeld op 

een moment dat een jaar wordt afgesloten en er vooruitgeblikt wordt naar het volgende 

begrotingsjaar. Dit heeft wel gevolgen voor de organisatie.  

Hoogheemraad Smits antwoordt dat dit onderwerp later besproken moet worden. 

 

Hoogheemraad Smits reageert op de opmerkingen van de heer Nanninga en zegt dat het 

vertrouwelijk stuk over de cao-onderhandelingen tot doel heeft om de onderhandelingen met 

de vakbeweging niet te bemoeilijken. Er is perspectief op een goede uitkomst. In het kader 

van de opmerkingen over een gebrek aan innovatie antwoordt spreker dat sinds enige tijd de 

groengasfabriek in Vlaardingen functioneert om ter plekke in de energie van de 

waterzuiveringsinstallatie te voorzien. Het is ook de bedoeling om aan de slag te gaan met 

windenergie en zonnepanelen, waarover is afgesproken dat het college in november met een 

investeringsvoorstel zal komen. Dan zal spreker tevens de toezegging gestand doen door de 

vraag naar de certificaten te beantwoorden. De doelstelling is om in 2025 energieneutraal te 

zijn en dat wordt door het huidige ontwikkelde beleid gehaald. 

Spreker participeert in een overleggroep Deltametropool met gemeenten en de provincie 

Zuid-Holland om na te gaan welke nieuwe vormen van energie geïmplementeerd kunnen 

worden om de energiebron aardgas niet meer te hoeven gebruiken. De samenwerking 

verloopt positief. 

 

In antwoord op de opmerkingen van de heer Schouffoer zegt hoogheemraad Smits dat het 

college uitvoert wat het heeft beloofd en op sommige onderwerpen is er meer uitgevoerd dan 

afgesproken was. Spreker bestrijdt dan ook dat er te weinig uitgevoerd zou worden. Uit 

onderzoek blijkt dat Delfland vooroploopt in het toepassen van nieuwe energievormen. 

Bij interruptie zegt de heer Schouffoer dat de strekking van zijn opmerking is dat er veel 

ambities zijn aangekondigd, maar de uitkomsten weinig tot niet zichtbaar zijn. 

Hoogheemraad Smits antwoordt dat dit wellicht beter moet worden gecommuniceerd. Er is 

met de commissie afgesproken dat voor de verschillende programma’s prestatie-indicatoren 

zullen worden opgenomen in de aankomende begroting. 

Vanaf het moment dat het amendement van de heer Van Kretschmar is ingediend, zijn de 

zuiveringslasten verlaagd en tarieven tegelijkertijd bevroren op € 93,50. Delfland ontvangt 

meer belasting dan geprognosticeerd vanwege de stijging van het aantal inwoners, waardoor 

er de kans is om de financiële positie te verbeteren. Dit biedt eventueel de mogelijkheid om 

de kwijtschelding weer te introduceren of de tarieven nog verder te verlagen, maar hiervoor is 
tot nog toe niet gekozen. Bij interruptie merkt de heer Schouffoer op dat Delfland de hoogste 

tarieven voor waterzuivering hanteert en dat dit reden is om de belasting verder te verlagen. 
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Hoogheemraad Smits neemt hier kennis van. Deze discussie zal terugkomen tijdens de 

bespreking van de fiscale voorstellen. 

 

In antwoord op de opmerkingen van mevrouw Dijkshoorn zegt hoogheemraad Smits dat voor 

het verlagen van de kosten van het watersysteem mevrouw Eekhof een motie heeft ingediend 

die aangenomen is. Het onderzoek naar de watersysteemheffing is bijna afgerond. De 

resultaten zullen spoedig worden toegestuurd en zullen mogelijk effect hebben op de 

belastingvoorstellen die besproken zullen worden. De cao-onderhandelingen zijn afgebroken, 

maar spreker stelt vast dat partijen elkaar wel tegemoet zijn getreden. In vergelijking met 

andere cao’s is die van de waterschappen niet slecht. 

De heer De Haan zegt in het kader van de opmerking over de vervangingsinvestering van 

12 miljoen euro dat de commissie besloten heeft tot een balansverkorting. In 2012 is de 

voorziening groot onderhoud gevormd waarvoor de fluctuatie van de kosten kan worden 

opgevangen. Het betreft programma’s die ieder een eigen dynamiek hebben. Er wordt nu een 

bulkkredietvoorstel opgesteld waarin de uitgaven voor de komende jaren in beeld worden 

gebracht en die in de investeringsuitgaven zullen worden meegenomen in de 

meerjarenplanning. Op de vraag van de heer Van den Berg hoe het activeren van kosten in 

relatie staat tot het afgesproken restrictief beleid antwoordt de heer De Haan dat dit hiermee 

in strijd is. Er is prioriteit gegeven aan het opheffing van de voorziening.  

De heer Hombergen merkt op dat tijdens de laatste bespreking van de jaarrapportage vooral 

gekeken zou worden naar de exploitatiebegroting en niet meer naar de investeringen. Spreker 

vraagt aandacht voor de wijze waarop deze bulkkredieten aan de VV worden gepresenteerd. 

De VV-leden zouden een vinger aan de pols moeten kunnen houden, waarvoor een 

rapportage noodzakelijk is.  

Hoogheemraad Smits zal de rapportage in de gaten houden. 

De voorzitter voegt toe dat de VV correct geïnformeerd dient te worden en dat de bespreking 

van exploitatie en investeringen niet los van elkaar gezien kan worden. 

 

In antwoord op de vraag van de heer Van den Berg antwoord hoogheemraad Smits dat 

tegenvallers opgevangen worden binnen het programma. Voor het assetmanagement heeft 

hoogheemraad Smits zich georiënteerd bij andere waterschappen. Hij is onder de indruk van 

de aanpak van Rijnland en probeert zijn invloed aan te wenden. Formeel valt dit onderwerp 

onder verantwoordelijkheid van zijn collega-bestuurder. 

 

De opmerking van de heer Simon over het waterbewustzijn raakt een belangrijk thema, maar 

kan niet door dit college worden opgelost. Het probleem van verhoging van het waterniveau 

vanwege klimaatveranderingen heeft de hoogste prioriteit van de waterschappen. In 

Madurodam staat een gemaal dat informatie biedt aan bezoekers op welke wijze in Nederland 

het water wordt beheerd. 

 

Hoogheemraad Smits zegt als antwoord op de heer Lont dat cybersecurity van groot belang is 

voor alle waterschappen. In het Waterschapshuis zijn plannen in voorbereiding voor een 

zogenoemd koersplan om het Waterschapshuis beter toe te rusten op beveiliging van 

informatietechnologie en dat het de bedoeling is dat waterschappen hierin meer zullen 

samenwerken. Via de rapportage over het Waterschapshuis zal de commissie worden 

geïnformeerd.  

Bij interruptie vraagt de heer Schouffoer waarom het bedrag voor de cybersecurity in de 

vertrouwelijke bijlage moest worden opgenomen. Het doet vermoeden dat het college bang is 

voor een discussie over de hoogte van het bedrag.  

Mevrouw Vaanholt antwoordt dat ervoor is gekozen om de drie bedragen niet afzonderlijk te 

benoemen.  

De heer Schouffoer heeft er behoefte aan om een instructie te ontvangen over de wijze 

waarop er met vertrouwelijke documenten moet worden omgesprongen. Ook moet er 

helderheid worden verkregen over welke documenten wel en niet vertrouwelijk zijn. Delfland 

is echter wel een publiek orgaan, dat transparant moet handelen. 

 

De voorzitter zegt toe dat hij hierop zal terugkomen. Het is belangrijk om heldere afspraken 

te maken over hoe er wordt omgegaan met vertrouwelijke informatie. Er zal worden 
nagegaan in hoeverre de afspraken die in het verleden hierover zijn gemaakt, moeten worden 

aangescherpt. 
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Een aantal onderwerpen die de heer Kuijvenhoven heeft genoemd zijn reeds beantwoord. In 

het kader van de circulaire ‘Werken aan 2030’ heeft de heer Kuijvenhoven gevraagd wat 

Delfland doet op het gebied van nieuwe energievormen. Een stappenplan voor implementatie 

is momenteel in voorbereiding. In het kader van het risicomanagement worden er geregeld 

oefeningen gehouden en de uitkomsten worden gebruikt als verbeterpunten. Bij het 

vaststellen van het risicomanagement is een driedeling aangebracht in organisatorische, 

strategische en tactische risico’s. De organisatorische risico’s zijn in de begroting opgenomen. 

De tactische risico’s moeten uit de buffers worden opgelost en de strategische risico’s 

overstijgen de grenzen van de waterschappen tot op nationaal dan wel internationaal niveau. 

Dit risicomanagement is kortgeleden geïntroduceerd. Dit lijkt goed te werken en er wordt op 

ingezet om de risico’s zoveel mogelijk te beperken. 

 

Klimaatverandering als opmerking van de heer Hombergen is door meerdere leden 

geadresseerd en gehoord. Het betreft een grote opgave voor alle waterschappen. 

Hoogheemraad Smits bevestigt dat awareness eveneens van groot belang is waaraan de 

komende tijd veel aandacht moet worden besteed. 

In antwoord op de opmerkingen van de heer Van Kasteren zegt hoogheemraad Smits dat er 

wel degelijk sprake is geweest van balansverkorting bij de jaarrekening en dat dit bedrag in 

de Kadernota is gecorrigeerd. 

 

Voor innovatie vraagt mevrouw Hilders terecht geregeld aandacht. Zij heeft de 

membraamtechniek die in Groningen wordt toegepast, genoemd. Kortgeleden is besloten om 

onderzoek te doen naar de wijze waarop de membraantechniek ingezet zou kunnen worden 

als aanvulling op wat er bij de waterzuiveringsinstallaties reeds plaatsvindt. Op vele 

onderwerpen loopt Delfland voorop in de ontwikkelingen. Hoogheemraad Smits zegt toe 

kennis te willen nemen van het Aarhusverdrag en zal zijn reactie aan de commissieleden laten 

weten. Op verzoek van mevrouw Hilders zegt de heer Smits toe na te gaan op welke wijze 

Delfland de innovaties uit het Aarhusverdrag kan overnemen. 

 

De voorzitter dankt voor de vele complimenten over de Kadernota. Veel vragen zijn door 

hoogheemraad Smits beantwoord. In antwoord op mevrouw Eekhout zegt de voorzitter dat 

het belangrijk is om de onderwerpen in de planning en control-cyclus efficiënt te maken. Het 

is prematuur voor een toezegging, maar de rekeningcommissie zal worden geconsulteerd. 

De Omgevingswet zal een grote verandering betekenen voor de organisatie. Deze wet biedt 

ook kansen voor betere samenwerking met gemeenten. Ondanks dat de Omgevingswet met 

twee jaar is vertraagd, stelt Delfland zich proactief op om door middel van pilots zich voor te 

bereiden op deze veranderingen. Vanmiddag zal spreker worden bijgepraat over welke issues 

spelen. Spreker dankt voor de suggestie om ook het Europees perspectief hierin te betrekken. 

Over de opmerking dat Delfland te veel plannen maakt en evaluaties uitvoert maar dat er te 

weinig gerealiseerd wordt, zegt de voorzitter dat goed onderbouwde plannen nodig zijn, maar 

dat de uitvoering uiteindelijk centraal moet staan. De VV heeft plan goedgekeurd op het 

gebied van circulaire economie en heeft de ambitie om in 2030 energieneutraal te zijn. 

Hiervoor is een stappenplan nodig om jaarlijks door middel van KPI’s te kunnen aantonen dat 

doelstellingen worden bereikt. Evaluaties zijn hiervoor noodzakelijk en dit geldt vooral voor 

innovatieve projecten om tijdig bij te kunnen bijsturen. 

De voorzitter is blij dat in de risicomatrix een managementveiligheidssysteem is opgenomen, 

maar hij kan op dit moment niet de status hiervan aangeven. Hij heeft ervaring bij Shell, 

waar veiligheid zeer hoog op de prioriteitenlijst staat. Cultuurverandering start bij de leiders 

van de organisatie die aandacht moeten vragen voor veiligheid. Binnen het risicomanagement 

moet nader worden gespecificeerd welke mitigerende maatregelen effect hebben op het 

feitelijke risico. Dit zal worden meegenomen. 

De voorzitter moet zich terughoudend opstellen als het gaat om zijn visie te laten weten op de 

cao-onderhandelingen. De onderhandelingen zijn afgebroken en een verkenner is aangesteld 

om het gesprek te hervatten. Het is belangrijk voor de medewerkers dat er helderheid komt. 

Uit een benchmarkonderzoek is gebleken dat de cao aangepast moet worden. 

De suggestie om de jeugddijkgraaf te betrekken om het waterbewustzijn te vergroten bij de 

samenwerking met Madurodam is sympathiek. Ook het inzetten van 3Di is sympathiek om de 
jeugd via scholen te betrekken. Het is een uitdaging om deze twee plannen voor het 
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vergroten van bewustwording te concretiseren. Het mag ook niet bij deze twee onderwerpen 

blijven, maar spreker heeft meer tijd nodig om zich hierop voor te bereiden. 

 

 

 

 

Tweede termijn 

 

Mevrouw Eekhout stelt voor het volledige beleid twee keer per jaar te bespreken, dat 

zodoende tevens ook minder papier zal verbruiken en wel slagvaardig kan zijn. Hiervoor is 

ook zelfdiscipline van de leden nodig om niet te gedetailleerd door te vragen en aan het 

college en de organisatie moeten de ruimte en het vertrouwen worden gegeven om zich goed 

voor te bereiden. Het vragen om scenario’s levert nog weleens een rapport op dat weinig 

bruikbare informatie oplevert, omdat de tijd er dan nog niet rijp voor is. De VVD heeft 

tezamen met het CDA schriftelijke vragen over de Blue Line gesteld. In het antwoord werd 

een strikte scheiding aangebracht tussen het waterschapsbewustzijn en het waterbewustzijn. 

Theoretisch is dit correct, maar Delfland is een functionele overheid en geen Unilever. Het is 

van belang om met de burger te communiceren op inhoudelijke hoofdthema’s. 

 

De heer Nanninga heeft in het coalitieakkoord veel aandacht gevraagd voor de bewustwording 

van water, wat in de commissie nauwelijks bijval kreeg. Hij hoopt met de komst van de 

nieuwe dijkgraaf dat hierin stappen worden gezet. Het moet voor de burger duidelijk zijn van 

welke organisatie welke aanslag afkomstig is. 

 

De heer Schouffoer bedankt het college voor de adequate antwoorden. Het inzetten van pilots 

behoeft een zorgvuldigere afweging, omdat een pilot vaak uit onmacht wordt ingezet of in 

feite een alibi is om het oude beleid te handhaven terwijl structurele wijzigingen nodig zijn. 

Dit geldt met name voor de pilots betreffende de kaderrichtlijnen water en de waterkwaliteit. 

 

Mevrouw Dijkshoorn constateert dat het aangevraagde bulkkrediet voor 12 miljoen euro voor 

onderhoud afvalwater en het zuiveren veel meer is dan de voorziening van 800.000 euro. 

Spreekster vraagt een toelichting mede omdat niet staat aangegeven voor hoeveel jaar dit 

bulkkrediet wordt aangevraagd. De aanvraag druist in tegen het restrictieve beleid 

betreffende het activeren van kosten. 

 

De heer Van den Berg bedankt voor de beantwoording van de vragen, waarvan echter een 

vraag onbeantwoord is gebleven, namelijk de strategische personeelsplanning. 

 

De heer Simon is het eens met de oproep van mevrouw Eekhout om discipline te betrachten 

en zorgvuldig na te gaan op welk moment invloed op de sturing moet plaatsvinden. Een vraag 

is onbeantwoord gebleven, namelijk de reden waarom de WOZ-kosten zijn verlaagd. 

 

De vraag van de heer Kuijvenhoven over de vervangingsinvesteringen is nog onbeantwoord. 

In de Kadernota staat aangegeven dat de omvang hiervan voor 2019 inzichtelijk is, maar 

daarna minder volledig. Spreker had dezelfde vraag over de personele ontwikkelingen en of 

de competenties die in de toekomst nodig zijn in het kader van de gespannen arbeidsmarkt 

wel verkregen kunnen worden. In de Kadernota wordt slechts summier de communicatie 

uitgewerkt en hierop wil spreker eveneens een toelichting. 

 

De heer Hombergen dankt voor de beantwoording van zijn vragen. Voor de verkiezingen van 

volgend jaar is een publiciteitscampagne nodig en zijn vraag hierover is nog niet beantwoord. 

 

De heer Schouffoer heeft om een visieontwikkeling gevraagd en spreker roept het college 

hiertoe op, omdat er veel ontwikkelingen gaande zijn en geanticipeerd moet worden op wat 

nodig zal zijn. Hierin is een integrale aanpak nodig die boven de verschillende portefeuilles 

uitsteekt. Waterkwaliteit is belangrijk, waarvoor handhaving nodig is om in 2027 de 

waterkwaliteit op orde te hebben. De meeste vervuiling is afkomstig van het eigen 

waterschap. Er moet meer worden ingezet op handhaving. 
Mevrouw Eekhout vraagt op welke wijze de handhaving zou moeten worden uitgevoerd. 

Volgens de heer Hombergen is de chemische watervervuiling de belangrijkste die afkomstig is 
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van de glastuinbouw. Er zijn signalen dat de aandacht vooral naar kleinere bedrijven uitgaat, 

maar juist grotere bedrijven dienen een grotere pakkans te krijgen. Het wordt te weinig 

beschouwd als een economisch delict, terwijl de schade moet kunnen worden verhaald. 

Mevrouw Eekhout zegt dat er te weinig personele bezetting is om dit uit te voeren en zij 

vraagt of de PvdA tijdens de begrotingsbespreking hiervoor meer geld wil reserveren en op 

welke wijze de begroting sluitend kan worden gemaakt. 

De heer Hombergen is benieuwd naar het standpunt van het college hierin. 

 

De heer Van Kasteren vindt het positief te merken dat de voorzitter constructief aankijkt 

tegen de cao-ontwikkelingen. In de jaarrekening staat een post voor waterbeheer en 

waterzuivering van 1,3 miljoen euro en hij vraagt of in de Kadernota deze 1,3 miljoen euro is 

verwerkt.  

Hoogheemraad Smits antwoordt dat dit binnenkort wordt besproken, dat dit in september in 

de bestuursrapportage wordt gecorrigeerd en dat er daarna een besluit over kan worden 

genomen. 

 

Mevrouw Hilders zegt dat hoogheemraad Smits een overzicht heeft toegezegd van innovatieve 

projecten van 2018 en vraagt wanneer dit overzicht kan worden verwacht. De zinsnede 

‘Invloed aanwenden om de aanpassing te voorkomen’ is nog niet toegelicht alsmede de 

opmerkingen met betrekking tot het ziekteverzuim en de meldingen aan de 

vertrouwenspersoon. 

 

Beantwoording 

 

De voorzitter merkt op dat hij inderdaad verzuimd heeft om in te gaan op het strategisch 

personeelsmanagement. Het is spreker nog niet bekend in hoeverre dit een majeur probleem 

betekent. Het is een belangrijk thema om proactief mee om te gaan. De in- en uitstroom van 

personeel is 8% per jaar en spreker heeft geen signalen gekregen dat vacatures niet 

opgevuld kunnen worden. Duurzame inzetbaarheid moet nader ingevuld worden en 

werkprocessen moeten wellicht aangepast worden vanwege de Omgevingswet en 

assetmanagement. Er moet nog in kaart gebracht worden welke consequenties dit heeft voor 

de competenties die Delfland van medewerkers verwacht. De verschuiving van achteraf 

toetsen of er aan waterkwaliteit is voldaan naar overleg vooraf vraagt andere vaardigheden. 

Spreker zal zich hierin verder verdiepen en DMT is hiermee reeds bezig. 

De achtergronden van het gegeven dat het ziekteverzuim iets hoger is dan gemiddeld, zijn 

spreker niet bekend en hij zal hierop terugkomen. 

In het rapport van de vertrouwenspersonen is er gesproken over meldingen, maar dit betreft 

geen klachten. In negen van de elf meldingen hebben gesprekken plaatsgevonden met de 

leidinggevenden en hier zijn geen klachten op gevolgd. 

In antwoord op mevrouw Eekhout zegt de voorzitter dat het college de geboden ruimte 

waardeert en het vertrouwen ook waard moet zijn. Er moet voor worden gewaakt dat er niet 

te veel in detail wordt gesproken om de valkuil te vermijden dat besturen zich richten op 

operationele werkzaamheden. 

In het waterbeheerplan staat als prioriteit vermeld het vergroten van waterbewustzijn. Dit is 

daarom voor hem nog belangrijker dan het bewustzijn met betrekking tot het 

hoogheemraadschap. Het is van belang om eerst de hoofdthema’s van de 

communicatiestrategie helder te hebben zodat aan de hand daarvan kan worden bepaald 

welke initiatieven worden ondernomen. 

Het is zeker niet de bedoeling dat een pilot een alibi is om voortgang te suggereren maar 

echte impact naar de toekomst te verschuiven. Pilots worden vooral ingezet bij 

risicobeheersingsvraagstukken. Er zal eerst een test moeten worden uitgevoerd voordat een 

veranderde aanpak kan worden opgeschaald. 

Voor de verkiezingen is een plan van aanpak opgesteld met onder andere 

opkomstbevorderende maatregelen waarvoor een bedrag van 275.000 euro is gereserveerd. 

 

Hoogheemraad Smits antwoordt mevrouw Dijkshoorn en zegt dat in de voorziening een 

bedrag van 2,5 miljoen euro is gereserveerd. Formeel moet dit tijdens de bestuursrapportage 

in september worden besloten en bij een positief besluit van het voorstel voor een bulkkrediet 
valt de voorziening vrij. Het bulkkrediet van 11 miljoen euro is bedoeld tot en met 2024. 
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Als antwoord op de vraag van de heer Simon zegt hoogheemraad Smits dat de 

waterschappen de kosten voor de WOZ moeten betalen aan de rijksoverheid.  

 

Op de vraag van mevrouw Hilders over het Aarhusverdrag zal hoogheemraad Smits 

terugkomen. Een overzicht van innovatieve projecten zal in de vergadering van 20 september 

aan de orde komen. Op verzoek van mevrouw Hilders kan dit overzicht eerder verspreid 

worden. 

 

De Kadernota zal als bespreekstuk worden geagendeerd in de VV. 

 

4.H Hamerstukken 

 

4.H.02 Aanvraag uitvoeringskrediet vervanging mobiele devices 

 

De heer Nanninga vraagt in het kader van genoemde duurzaamheid of de mobiele devices 

moeten worden vervangen. Wellicht dat zusterorganisaties in het buitenland interesse hebben 

in afgestoten apparatuur. 

 

De heer Van den Berg is eveneens van mening dat de passage over duurzaamheid te beperkt 

is belicht en vraagt in hoeverre door collectieve inkoop van waterschappen voordelen te 

behalen zijn. 

 

De heer Fekkes vraagt in hoeverre ervoor kan worden gezorgd om updates voor een langere 

periode te laten functioneren, omdat de laatste updates vaak niet meer compatibel zijn bij 

een ouder toestel. Op de begroting staat een post voor het aanschaffen van nieuwe 

laptoptassen en hoezen. Het is de vraag of dit nodig is, omdat deze immers niet slijten. 

Het is een hartenkreet van spreker dat er in feite veel meer gebeld en fysiek overlegd zou 

moeten worden, omdat er een gevaar voor de volksgezondheid is wanneer ieder zich alleen 

bezighoudt met de digitale apparaten. 

 

De heer Schouffoer stelt voor niet op voorhand de devices voor het algemeen bestuur aan te 

schaffen, maar eerst navraag te doen naar wie hieraan behoefte heeft. Spreker heeft zijn 

eigen iPad gebruikt en deze voldeed goed. 

 

De heer Kuijvenhoven is het met vorige sprekers eens vanwege duurzaamheidsoverwegingen. 

De fabrikanten bepalen dat gebruikers nieuwe apparatuur nodig hebben, terwijl dit technisch 

gezien feitelijk niet nodig is. Spreker vraagt of het begrote bedrag van 700.000 euro deel 

uitmaakt van de meerjarenplanning. 

 

De voorzitter merkt op dat vele leden reageren op de duurzaamheidparagraaf, waar terecht 

aandacht voor wordt gevraagd. De mobiele devices die vervangen worden, worden geschoond 

en gecertificeerd. De afgestoten apparatuur kan worden gerecycled om de grondstoffen te 

hergebruiken. De apparatuur kan ook geschikt gemaakt worden voor hergebruik door andere 

organisaties en spreker zegt toe dit na te gaan.  

De heer Konings voegt toe dat de devices worden vervangen omdat de huidige apparaten 

technische verouderd zijn en geen updates meer kunnen ontvangen. Hierdoor is de 

beveiliging niet gegarandeerd en laptops gaan vaker stuk. Er is nagegaan of collectieve 

inkoop voordelen biedt, maar dat is niet het geval. 

 

De voorzitter neemt de suggestie van de heer Schouffoer over om bij de nieuwe 

bestuursleden eerst te inventariseren wie behoefte heeft aan nieuwe apparatuur, zolang de 

oude apparaten voldoen aan de veiligheidseisen.  

De heer Konings voegt toe dat indien mogelijk de apparaten op een later tijdstip zullen 

worden vervangen. Qua levensduur en kosten wordt er een optimale afweging gemaakt. 

 

De aanvraag wordt doorgeleid als hamerstuk naar de VV. 

 

4.H.06 Zienswijze programmabegroting Aquon 2019 
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De heer Van den Berg is positief over de vooruitgang die bij Aquon is geboekt nadat hierover 

meerdere keren gesproken is. De randvoorwaarde voor één locatie wordt in de zienswijze 

opnieuw uitgesproken, maar het besluit hierover lijkt telkens te worden uitgesteld en uitstel 

mag niet tot afstel leiden. 

 

De heer Lont had dezelfde opmerking en vraagt wanneer te verwachten is dat er overgegaan 

wordt naar één locatie. 

 

Volgens hoogheemraad Smits moet er formeel nog een besluit genomen worden om naar één 

locatie over te gaan. Het bestuur van Aquon is hier wel voorstander van. Spreker heeft zijn 

invloed aangewend om het besluit hierover in 2018 te laten plaatsvinden, maar dit is niet 

gelukt. Het definitieve besluit zal door het bestuur in 2019 worden genomen. Spreker sluit 

niet uit om de directeur van Aquon uit te nodigen voor de commissie om tekst en uitleg te 

geven over de gang van zaken bij Aquon. 

Mevrouw Eekhout vraagt wat de reden is van de vertraging. 

Hoogheemraad Smits antwoordt dat er hard gewerkt wordt om de kwaliteit van Aquon te 

verhogen en de organisatie competitief te laten worden met commerciële bedrijven. Dit lijkt 

te lukken gezien de omzetverhoging. De optie voor de nieuwe locatie is een 

brandweerkazerne. 

Mevrouw Eekhout zegt dat de brandweerkazerne driekwart jaar geleden ook al in beeld was. 

Hoogheemraad Smits zal dit in komende bestuursvergadering aan de orde stellen en de 

commissie hierover informeren. 

 

De zienswijze wordt doorgeleid als hamerstuk naar de VV. 

 

4.H.07 Verkiezingen Delfland 20 maart 2019 – aanwijzen Delft als vestigingsplaats 

van het hoofdstembureau 

 

Mevrouw Eekhout merkt op dat de aanwijzing van de vestigingsplaats van het 

hoofdstembureau geen probleem is. Wat gebeurt er echter met de leerpunten die in bijlage 1 

in het plan van aanpak worden genoemd? Spreekster vraagt een toelichting op pagina 20 van 

de bijlage waarin de zinsnede staat: ‘Vermijd dat alle stellingen afgezet worden tegen geld. 

Dit straalt uit dat het waterschap duur is.’ Als dit de input aan de Unie is, die de verkiezingen 

zal organiseren, heeft dit een sterk politieke lading. De kiezers kunnen naar de stembus gaan 

om dit zelf te bepalen. Kiezers moet informatie geboden worden om hierover een keuze te 

kunnen maken. Bij bepaalde taken van de waterschappen moeten de kosten benoemd worden 

en deze passage moet herschreven of verwijderd worden. 

 

Tijdens de vorige verkiezingen was de vorige dijkgraaf zichtbaar in actie, maar niet de 

personen waarop de kiezers konden stemmen. De heer Nanninga zou graag zien dat dit 

anders wordt aangepakt. Spreker betreurt het dat het elektronische stemmen in 2019 nog 

niet aan de orde is. 

 

De heer Lont vraagt waarom er geen reservering is opgenomen voor de verkiezingen, zoals 

de Waterwet voorschrijft. Er wordt genoemd dat onderzocht wordt of er gebruikgemaakt zou 

kunnen worden van de BPR, de registratie persoonsgegevens van de gemeenten, maar dat dit 

nu geregeld zal worden via de GBA. De GBA bestaat echter niet meer en is vervangen door de 

BPR. 

 

Als antwoord op de opmerking van mevrouw Eekhout antwoordt de voorzitter dat de 

waterschappen transparant moeten zijn over de kosten. Als dit leerpunt op deze wijze 

geïnterpreteerd wordt, is dit niet de bedoeling. In de stemwijzer is het belangrijk om niet 

alleen de kosten te benoemen, maar juist ook de thema’s duurzaamheid en circulaire 

energiebronnen. 

 

De voorzitter neemt nota van de opmerking van de heer Nanninga, omdat het belangrijk is 

dat zichtbaar wordt wie de kandidaten zijn voor het bestuur. Delfland zal een volstrekt 

neutrale rol moeten innemen en de communicatie van Delfland zal vooral gericht zijn op 
opkomstbevorderende maatregelen. De politieke partijen zijn zelf aan zet om hun 

standpunten te communiceren.  
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Bij interruptie zegt de heer Nanninga dat in het kieskompas mogelijk zal worden opgenomen 

dat Water Natuurlijk voorstander is van de gekozen dijkgraaf. Mocht dit wel het geval zijn, is 

het belangrijk dat de dijkgraaf veel in beeld is. 

Mevrouw Eekhout vraagt hoe de input wordt opgehaald door de Unie van de individuele 

waterschappen en de partijen die zich verkiesbaar stellen. 

De Unie, de VNG en het IPO hebben volgens de voorzitter eind vorig jaar een brief gestuurd 

en gevraagd in hoeverre het verkiezingsproces gemoderniseerd kan worden. Minister 

Ollongren heeft in februari per brief geantwoord dat de discussie verder wordt vervolgd met 

de VNG. Het ligt niet in de verwachting dat het verkiezingsproces volgend jaar digitaal kan 

worden uitgevoerd. De discussie over de bijdrage van de vergoeding aan gemeenten vindt 

momenteel plaats, waarin de Unie van Waterschappen een leidende rol speelt. De voorzitter 

hoopt op een lagere vergoeding dan die in 2015. 

Mevrouw Niemeijer voegt toe dat de 23.8 miljoen euro zoals tijdens de vorige verkiezing door 

de gemeenten in rekening is gebracht, ter discussie is gesteld. Het ministerie van BZK heeft 

aangegeven dat ook de organisatie van een referendum in rekening wordt gebracht. BZK 

beschouwt de waterschapsverkiezingen als een soort referendum. De Unie heeft bij de 

onderhandelingen met BZK ingezet op een vergoeding van 8 miljoen euro. 

Het autorisatiebesluit betreft de BPR en niet de GBA. Er is een autorisatiebesluit vastgesteld 

waarin een waterschap een BPR mag bevragen, maar dit zou niet gelden voor 

waterschapsverkiezingen. De Unie is hierover in gesprek en er wordt een aangepast 

autorisatiebesluit verwacht, waarin de waterschappen in de eigen BPR de controles kunnen 

uitvoeren.  

 

Dit document wordt doorgeleid als hamerstuk naar de VV. 

 

5. Ingekomen stukken 

5.01 Bezwaarschriftencommissie AWB Delfland/Jaarverslag 2017 

 

De heer Kuijvenhoven constateert dat de conclusies en aanbevelingen laten zien dat er sprake 

is van enige wrijving is tussen de uitkomsten van de commissie en Delfland. Delfland stelt 

zich terughoudend op ten aanzien van de adviezen en voorstellen van de commissie. Er wordt 

een voorbeeld aangehaald waaruit blijkt dat Delfland formalistisch handelt en dat er meer 

naar de inhoud gehandeld zou kunnen worden. Spreker vraagt een toelichting, omdat een 

constructieve houding naar klanten belangrijk is met inachtneming van de regels die 

gehanteerd moeten worden. 

 

De heer Lont is positief dat er een betrekkelijk klein aantal bezwaarschriften is ingediend, 

waaruit wellicht kan worden geconcludeerd dat de besluitvorming op correcte wijze 

plaatsvindt. Spreker heeft eveneens de vraag in hoeverre er op meer klantvriendelijker wijze 

geacteerd kan worden en zaken vooraf telefonisch kunnen worden afgehandeld ‘aan de 

voorkant’. 

 

De heer Van den Berg mist een oplegnotitie met het standpunt van het college. De 

bezwaarschriftencommissie geeft een concreet advies en het is niet duidelijk of het college het 

advies overneemt. 

 

De voorzitter zegt dat het college dit document nog niet heeft behandeld en zegt een 

oplegnotitie met het standpunt van het college toe. Spreker is er voorstander van om 

kritische geluiden te verwelkomen. 

 

Dit punt zal eerst worden besproken in het college en daarna opnieuw geagendeerd worden 

voor de komende commissievergadering. 

 

5.02 RBG: Rapportage prestatiecontract 1e kwartaal 2018 

 

Geen opmerkingen. 

 

5.03 Reactie Provincie op Begroting 2018 Delfland 
 

Geen opmerkingen. 
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5.04 RBG: concept jaarrapport 2017 

 

De heer Hombergen heeft op pagina 18 gelezen dat 824 klanten nog geen deelbetaling 

hebben verricht. Dit betreft 4% van het aantal klanten. 0,25% is oninbaar gebleken. Spreker 

vraagt of het de verwachting is dat dit laatste percentage gelijk zal blijven. 

 

Hoogheemraad Smits antwoordt dat geprobeerd wordt de vorderingen te incasseren en dat dit 

in veel gevallen ook lukt, maar 0,25% is inderdaad oninbaar gebleken. Het betreft geen 

extreem hoog bedrag. Het ligt in de verwachting dat dit percentage zo blijft. 

 

De heer Hombergen zal hierop terugkomen. 

 

5.05 Beantwoording schriftelijke vragen PvdA over publiekscommunicatie 

Gemeenlandshuis 

 

De heer Hombergen acht het positief dat het college tijdens de bespreking van de Kadernota 

heeft gezegd dat awareness een van de hoogste prioriteiten is. Awareness had bij de bouw 

meegenomen kunnen worden en spreker betreurt het dat er niets op dit vlak is gerealiseerd. 

Tijdens de verkiezingen is het belangrijk dat Delfland kan laten zien wat er vanuit het 

Gemeenlandshuis gebeurt en spreker wil graag een antwoord van het college hierop. 

 

De heer Nanninga zegt dat er tijdens de bouw en renovatie veel aandacht is besteed aan de 

tuin om het waterbewustzijn via de tuin te vergroten. Hierin is door verschillende leden van 

de VV veel tijd gestoken. Het is spijtig dat hiervan weinig is terug te zien. Spreker biedt de 

voorzitter een zaag aan om de slagboom bij de ingang te halveren. 

 

De voorzitter antwoordt dat er mogelijkheden zijn om meer met dit gebouw te doen, maar dat 

plannen hiervoor nog niet volledig zijn uitgewerkt. Er zijn ideeën voor beide kanten van het 

gebouw om op ludieke wijze het belang van water tot uitdrukking te brengen. Spreker neemt 

het beroep op urgentie van beide sprekers graag over. De slagboom is aangebracht om 

verkeersveiligheidsredenen en omdat er grote investeringen zijn gedaan. De slagboom zou 

een belemmering kunnen zijn terwijl Delfland een open organisatie wil zijn en wellicht zijn er 

andere oplossingen dan een slagboom mogelijk. 

 

De heer Hombergen bedankt voor het antwoord en de welwillende houding van de voorzitter 

om publiekscommunicatie en awareness vanuit het Gemeenlandshuis beter te kunnen 

benutten. Spreker doet de suggestie om VVV-gidsen uit te nodigen om hun te vertellen wat er 

gebeurt vanuit het Gemeenlandshuis, zodat deze gidsen de ambassadeurs kunnen worden. 

 

5.06 Haalbaarheidsstudie keuze opslag Delflands Oud Archief 

 

Geen opmerkingen. 

 

6. Rondvraag en sluiting 

 

De heer Nanninga bedankt de voorzitter voor zijn wittebroodscommissie. 

 

De voorzitter sluit de vergadering om 12.10 

 

Aldus vastgesteld in de vergadering van de commissie Bestuur, Organisatie en Bedrijfsvoering 

d.d. 4 september 2018. 

 

 

 

 

 

dhr. dr. P.H.W.M. Daverveldt    mevr. mr. A.J. Buisman 


